



Date: 13th December 2023

التاريخ: 13 ديسمبر 2023

Circular No. (7) of 2023

The Requirements for Issuing an "Engineer License" for Participants in the Bahraini New Engineers Training Program (after graduation)

The Council for Regulating the Practice of Engineering Professions is pleased to announce that all Bahraini Engineers enrolled in the Fresh Engineers Training Program supported by Tamkeen and the Ministry of Labor can apply for a trainee Engineer license - Category (D), taking into account the following:

- The Trainee must have a Bachelor of Engineering degree, or equivalent, from a recognized university.
- To apply for a license, please fill out the "Engineer License Application Form" available on the Council's website, book an appointment through the (Skiplino) application to submit the application, and pay the required fees.
- A licensed Engineer in Category (D) must work under the direct supervision of a qualified Engineer with a classification of at least Category "C", and he is not entitled to sign any documents related to Engineering projects (licensing in this category is only for Bahraini Engineers).
- The experience gained during the training program can be counted after obtaining a license from the Council for a minimum of two months and a maximum of six months.
- The Trainee Engineer must adhere to the requirements of the training program as set out by the Program Competent Authorities.

تعميم رقم (7) لسنة 2023

اشتراطات إصدار "رخصة مهندس" للمتدربين برنامج تدريب المهندسين البحرينيين الجدد (بعد التخرج)

يود مجلس تنظيم مزاولة المهن الهندسية دعوة جميع المهندسين البحرينيين للمتدربين برنامج تدريب المهندسين الجدد المدعوم من قبل تمكين ووزارة العمل، بالتقديم للحصول على ترخيص مهندس متدرب في فئة (د)، مع مراعاة التالي:

- أن يكون المتدرب حاصلاً على شهادة البكالوريوس في الهندسة، أو ما يعادلها، من إحدى الجامعات المعترف بها.
- للحصول على ترخيص يُرجى ملء "استمارة ترخيص مهندس" المتوفرة في الموقع الإلكتروني للمجلس، وحجز موعد عن طريق تطبيق (Skiplino) لتقديم الطلب، مع سداد الرسوم.
- المهندس المُرخّص له في الفئة (د) يجب أن يعمل تحت إشراف مباشر من قبل مهندس مؤهل لا يقل تصنيفه عن الفئة "ج"، ولا يحق له توقيع أية وثائق خاصة بالمشاريع الهندسية (ويتم الترخيص في هذه الفئة للمهندس البحريني فقط).
- يمكن احتساب الخبرة المكتسبة خلال البرنامج التدريبي بعد الحصول على ترخيص من المجلس لمدة شهرين كحد أدنى وستة شهور كحد أقصى.
- يلتزم المهندس المتدرب باشتراطات البرنامج التدريبي المقررة من قبل الجهات المعنية المنظمة للبرنامج.

الدكتور عبد الله يوسف طالب

رئيس المجلس

**Dr. Abdulla Yusuf Taleb
Chair**

Copies to:

- All Engineering Offices and Contracting Companies.
- CRPEP's website.

نسخة إلى:

- جميع المكاتب الهندسية وشركات المقاولات.
- الموقع الإلكتروني للمجلس.